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Referat 
 
Dato:  09.06.2024 
Tidspunkt:  13:00-16:30 
Sted:  Charagons Hundecenter, Sommersted.   
Tilstede: Marianne, Susanne, Lotte, Julie, Helle, Joanna, Lars,  

Birgitte, Rikke, Inge, Tine, Britta, Mette, Stephanie, Irma, 
Mette og Monica.   

Afbud fra: Werner, Annemette og Joan. 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt  
 

2. Valg af referent 
Stephanie 

 
3. Velkommen: 

Formanden, Mette, byder velkommen.  
Alle udvalg, hvalpeformidler og webmaster takkes for deres store stykke arbejde.  
Bestyrelsen skal nok stå til rådighed ved spørgsmål eller hjælp.  

 
4. Præsentationsrunde og hvad fylder lige nu: 

Susanne fra ASU havde et stort ønske om, at den gamle bestyrelse var blevet bedre 
takket for deres store arbejde fra den nye bestyrelse.  
Formanden beklager at der ikke har været en ordentlig overgang, mellem den gamle og 
nye bestyrelse og tager dette til efterretning.  

 
Udstillingsudvalget (UU):  
Har lige nu fuld fokus på udstillingen i Trelde Næs til juni. 

- Lars fra UU, forventer at dette bliver hans sidste år som en del af UU.  
 

Aktivitetsudvalget (AKT):  
Er i fuld gang med planlægning af officiel LP og dobbelt Rally prøve, uofficiel Rally Dyst 
samt Vognkørsel på Trelde Næs til juni. Der arbejdes også på officiel rallyprøve på ud-
stillingen i Køge til august.  

 
Avls- og sundhedsudvalget (ASU): 
Bernergarde: 
Birgitte oplyser omkring hjemmesiden www.bernergarde.org. Hun arbejder herigennem 
på data fra alle de dansk registrerede berner sennen – Hun opfordre til at der sendes 
data ind på sine hunde. Dette gøres ved at udfylde en formular på hjemmesiden. Her-
ved bliver der lavet sundhedsdata omkring racen i Danmark.  
Birgitte står klar til at hjælpe, hvis man er i tvivl om hvordan man indsender data på sin 
hund.  

 
ASU vil fremadrettet gøre mere reklame for www.bernergarde.ord, for at få danske ber-
ner sennen oprettet i databasen.  
 
Antagene: 
Hvis man mangler hjælp til at udfylde de nødvendige skemaer på www.antagene.com, i 
forbindelse med bestilling af blodprøver, er det også muligt at ringe til Birgitte. 
Birgitte arbejder også sammen med Antagene vedr. Et spørgeskema på dødmeldte 
hunde. I dag kommer der ikke noget op, som man skal svare på eller medsende i for-
hold til en dødserklæring fra ens dyrlæge, når man afmelder hunden som afgået ved 
døden.  
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Forsker fra Antagene ønsker data på de hunde som er tilmeldt i systemet. Forskeren vil 
undersøge nærmere på de data. OBS at man får afmeldt de afdøde hunde, som står re-
gistreret.  
Der kan være fordele og ulemper ved at de afdøde hunde fortsat står på listen. Det kan 
fx være at der ligger frost sæd, fra de afdøde hunde. Hvis de afmeldes i Antagene, vil 
de ikke komme med i oversigten over hanhunde, og derfor kan man ikke vide at der er 
frostsæd fra hunden.   

 
Punkter ASU har planer om at arbejde med snarest: 

- Samarbejde mellem norske og svenske berner sennen klubber i forbindelse med fx un-
dersøgelser mellem opdrættere og andre spændende ting som klubberne har fokus på. 
Dette vil ASU arbejde videre i. 

- Foredrag med dyrlæge fra Sjælland, som vil snakke om stress hos hunde.  
- På udstillingen i Strib deltog en dyrlæge for at tage blodprøver, som blev sendt til Anta-

gene. Dette vil ASU undersøge om det skal gentages på næste udstilling i Strib til no-
vember.  

 
Ideer ASU kan arbejde med fremadrettet:  

- Afholdelse af flere foredrag. Foredragene skal udbydes for flere hunderacer, men med 
fx første tilmeldingsrunde kun for Berner Sennen og herefter åbnes der op for tilmelding 
af andre racer. Eller med nedsat tilmeldingspris for medlemmer af Dansk Berner Sen-
nen Klub. Dette er for at få arrangementerne afholdt, så der ikke gang på gang skal af-
lyses.  

- Avlsbeskrivelsen er efterspurgt på Sjælland.  
o ASU ønsker at spørge medlemmerne, om de ønsker en avlsbeskrivelse, da de 

oplever at må aflyse eller afholder avlsbeskrivelsen med få tilmeldte. Det kunne 
evt. gøres med en meningsmåling på Facebook eller rundsending på e-mail. Det 
gælder dog også om at man får fat i de hundeejere, som har en Berner Sennen 
med stamtavle, som ikke i forvejen er medlem af klubben i dag og derfor nok 
ikke ser opslag på Facebook og ikke vil modtage en e-mail.  

- Afholde en aktivitetsdag på Vilhelmsborg med workshops mm.  
- Der er et ønske om mere hjælp til avl for hanhunde ejere. Bl.a. udarbejdelse af kon-

trakter, undervisning omkring avl mm.  
o Fx ændring på hjemmesiden, hvor der står mere klart hvad hanhunde ejer kan 

gøre og det samme med tæveejer.  
- PennHip 

o En anden måde at måle hofteløshed. Kan testes fra 16 uger.  
§ HD vurderinger bliver bedømt mere hårdt end tidligere, da udstyret er 

blevet bedre.  
o Skal der kigges på om reglerne for avlen skal lempes?  
o Skal der kigges på om PennHip kan benyttes som testmetode?  

 
 
 

Hvalpe-/omplaceringsformidler: 
- Omplaceringshunde (perioden går fra sommer til sommer): 

o I år 2022 var antallet af omplaceringer følgende: 12 omplaceringer 
o I år 2023 var antallet af omplaceringer følgende: 12 omplaceringer 
o I år 2024 er antallet ind til nu på følgende: 7 omplaceringer (1 hund er ikke ble-

vet omplaceret grundet aggressivt adfærd) 
§ Pt. gang i 2 (4) hunde 

o Der findes en liste for interesserede, som gerne vil have en omplaceringshund. 
Flere hunde når derfor ikke online, da de bliver omplaceret via den interne om-
placeringsliste. Tendens til at de oprettede ønsker tæver.  

o Omplaceringsformidler er meget i kontakt med ejer af hunden som skal ompla-
ceres samt nye ejere. Mest tendens til hanhunde kommer på omplaceringslisten.  

§ Omplaceringsformidler hjælper med vejledning af praktiske ting som fx 
priser mm.  
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- Hvalpelisten:  
o Sommer 2022 – sommer 2023: 

§ 29 kuld på hvalpelisten.  
o Sommer 2023 – sommer 2024: 

§ 27 kuld på hvalpelisten.  
§ Har afvist 1 kuld til listen, da opdrættet ikke overholdte de etiske ret-

ningslinjer.  
§ Der aftales at hvalpeformidler giver ASU og bestyrelsen besked, hvis hun 

afviser kuld til listen.  
o Hvalpeformidler tjekker altid op på opdrættet, inden de ligges op på hjemmesi-

den.  
- Får af og til opkald omkring alm. dagligdags udfordringer med hvalpe, som hun forsø-

ger på bedste vis at rådgive til.  
 

Hvalpe/omplaceringsformidler er meget glad for opgaven og oplever det som et meget 
givende arbejde. Hun skal nok sige til hvis hun får behov for hjælp, hvis opgaverne bli-
ver for mange.  

- Hvalpe/omplaceringsformidler har fået lavet kontrakt med klubben. Denne kontrakt skal 
evt. kigges igennem af den nye bestyrelse.  

- Efter nye skemaer på hjemmesiden, som er blevet lavet i samarbejde med webmaster, 
er opgaven blevet nemmere.  

 
Webmaster: 

- Berner Bladet – Der har tidligere været aftalt at der skulle være temaer til bladet, så 
hvert udvalg har teamet pr. blad. Webmaster har et ønske at dette kører videre. Dette 
godkendes af alle, og fortsætter som tidligere.  

- Skal medlemmerne fremover have muligheden for at vælge om de i stedet ønsker Ber-
ner Bladet som digitalt? Så man kan vælge om man vil have det tilsendt fysisk eller vil 
have det tilsendt digital. Webmaster er usikker på om det kan betale sig, i forhold til 
det arbejde det kan give i systemet, men vil gerne kigge nærmere på det.  

 
- Racestandard 

I Schweitz har de en meget flot racebeskrivelse. Webmaster er ved at oversætte race-
beskrivelsen til dansk, hvor der også er gode tydelige billeder. 
Når dette er gennemført, skal racebeskrivelsen sendes til DKK, da den skal godkendes 
her. Racebeskrivelsen bliver en mere illustrativ beskrivelse.  
Webmaster spørg om det er en opgave hun skal færdiggøre. Dette er godkendt af alle.  

 
- Ny folder til klubben:  

Webmaster er i gang med at opdatere folder omkring klubben. Denne kan sendes til 
nye medlemmer, med hvalpepakkerne eller lignende.  
Det tages med til bestyrelsesmøde, om der skal arbejdes videre i denne folder.  

 
- Hvalpepakker: 

Der er i 2024 udsendt 4-5 hvalpepakker. 
Bestyrelsen har fokus på hvalpepakkerne, hvordan skal de køres videre.  
Opdrætter som bestiller hvalpepakkerne, medsendes der gavekort til gratis medlem-
skab i 1 år i klubben, for hvalpekøberne. Dog bliver meget få gavekort indløst.  
Der skal være mere fokus på hvordan hvalpepakkerne skal/kan fortsætte. Følgende 
ideer blev vendt: 

o Skal opdrætterne formidle hvalpepakken anderledes? Skal de have underskrift 
fra hvalpekøberne, at de får 1 års gratis medlemskab. Herefter skal hvalpekøber 
selv tage stilling til om de ønsker at melde sig ud af klubben eller ej?  

o Skal seneste nye Berner Blad sendes med ud med hvalpepakkerne? Evt. en PDF 
fil eller som fysisk blad.   
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Hvalpeformidling og webmaster 
- Mange opdrættere vedlægger diverse informationer omkring den enkelte hvalp og ge-

nerelle oplysninger omkring det at have en hvalp. Kunne der oprettes noget på hjem-
mesiden, som noget form for standard beskrivelse/skabeloner på området, som er ens 
for alle hunde. Fx vægtskema, foderplan mm. kunne lægges på hjemmesiden, hvor op-
drætter herfra kan printe det relevante ud? 

 
Webmaster, bestyrelsesmedlem (Tine) og hvalpeformidler sætter sig sammen, for at 
opdatere hjemmesiden, så den er simpel og ligetil.  
Logo skal fortsat være vist, når opdrætter har opdrætter uddannelsen.  

 
 
 

5. Mere fokus på den alm. hundeejer - Ideer: 
- Tema i Berner Bladet ”Berner som familiehund” evt. historie om hverdagen.  

o Kunne må opsætte et ”Familiehunde udvalg”?  
- En dag, hvor man mødes, med forskellige aktiviteter som fx pelspleje mm. som den 

alm hundeejer kan få brug for.  
- Kan man kigge på hvad andre bernere klubber laver i andre lande? Fx for sjove ”udstil-

linger”, udklædningskonkurrencer.  
- Man skal have fokus på det mere lokale. Kan man fx finde nogle i ”kreds områderne”, 

som vil stå for gåture. Bestyrelsen sender opgaven ud til medlemmerne, for at høre om 
nogen fx vil arrangere gåtur i julemåneden.  

- Der er behov for vedholdenhed af arrangementer, for at få succes på sigt. Arrangemen-
terne skal afholdes på trods af få deltagere i starten. På sigt siger antallet forhåbentlig.  

o Der findes allerede Berner Skovens venner, Brøndby skoven (med morgenmad), 
Hammel Hundeskov. Kunne man finde inspiration hos dem? 

- Fokus på datoer på arrangementer kommer i Berner Bladet, så folk får datoeren og in-
formationerne i god tid.  

- Fokus på at kalenderen på hjemmesiden er mere opdateret, så det er nemt at finde.  
- Bedre kontakt til træningspladserne. Kunne man få tovholdere fra træningspladserne til 

AKT?  
- Kan man lave et samarbejde med træningspladserne, hvor man tilbyder sjov træning, 

leg, rådgivning mm. 
- Britta står for Facebooksiden ”Berner Sennen veteraner stambogført i DKK”. Denne side 

er oprettet for at hædre veteranerne (Med stamtavle). Administrator/ejer tilbyder at 
køre Facebook siden videre, som en del af klubben, så der kan blive øget fokus på vo-
res veteraner og den alder de opnår. Dette godkendes.  

- Skal der laves en side på hjemmesiden, hvor vi hædre Berner Sennen? Fx store opnå-
ede resultater/titler, veteraner mm.?  

o BIR, BIM, Juniorhandler har tidligere været oplyst i seneste Berner Blad. Skal 
dette igangsættes igen? 

- Skal der ændres på hjemmesiden, så der i perioder er temaer på forsiden. Dette skal 
være temaer som i forvejen er på hjemmesiden, men som man sætter fokus? 

- Kunne opdrætteren lave team aften for hvalpe? Ikke nødvendigvis fra eget opdræt, 
men samle de nye hvalpeejere om er i sit lokalområde?  

- Kunne klubben få uddannet deres egen adfærdskonsulent? 
 

6. Afslutning:  
Der blev fundet 3 vindere ud af de 8 indsendte billeder har Hundens Dag gåtur med 
Berner Sennen.  
De 3 vindere har fået besked og får udleveret deres præmier som er sponsoreret fra My 
Pet Passion, Posterly og Henne Pet Food.  

 


